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VH Českomoravského billiardového svazu 2023 

Dne 18.6. 2023 se v Praze konala VH ČMBS. Zásadními body bylo schválení změny stanov a schválení nového loga ČMBS. Pro 

mne osobně se jednalo o jednoroční bilancování v čele našeho svazu. Uvědomil jsem si, že mojí hlavní náplní za celý rok bylo bohužel 

hlavně obhajování a řešení financí pro náš svaz. Je to málo, nebo hodně? Určitě to nestačí, ale čas není nafukovací. Pevně doufám, že 

se situace s dotacemi zase usadí a zbyde čas i na důležité věci uvnitř svazu. Více v bodě „Jak dál“. Na VH byla také přečtena obsáhlá 

zpráva KRK, která poukázala na některé nedostatky v účetnictví, čerpání financí a dalším. VH pověřila VV svazu, aby se ke zprávě 

vyjádřil do 30.9.2023.  

Pro mne osobně bylo největším překvapením, že na některé problémy ve zprávě zmíněné, stejně jako na připomínky ke změnám 

Stanov ČMBS, jsem prý byl upozorněn mailovou cestou již před VH. Až po VH jsem zjistil, že připomínky k novým stanovám a některé 

připomínky ze zprávy KRK, byly zaslány na nefunkční adresu president@cmbs.cz, proto se ke mně logicky nedostaly. Stačilo pouze 

zaměnit z za s a na VH jsem se dostal do pozice někoho, kdo zapírá přijetí pošty. Jak jednoduché vysvětlení přitom stačí.  

Píši o tom zejména proto, že z některých výstupů na VH jsem nabyl dojmu, že jsou vedeny v rovině osobních antipatií, při kterých 

se potom logicky vytrácí snaha uvěřit argumentům protistrany a nastupují vášně, které bohužel nepodpořily dojem seriózního 

zasedání nejvyššího orgánu svazu. Jsme malý svaz, který je navíc v poslední době optikou NSA téměř neviditelný. Pokud nebudeme 

vnitřně jednotní a budeme si místo konstruktivního posouvání svazu kupředu, pouze řešit osobní spory a vlastní pohledy, 

pravděpodobně se neposuneme ve sportovním prostředí do pozice, která nám dle mého určitě patří. Patříme mezi nejstarší 

sportovní svazy v ČR, jsme členy ČUS, ČOV, jsme sport uznaný MOV a Sportaccordem, sport který je zařazen na program Světových 

her. Buďme na to pyšni.  

 

Dotace Materiálně technická základna sportu 

V letošním roce jsme opětovně požádali o dotaci v programu NSA „MTZS 2023“ na nový výsledkový software pro všechny tři 

sekce našeho svazu a zároveň pro vedení amatérských soutěží a možného spuštění projektu: „Dáme kulec“. Tato dotace vyžadovala 

spoluúčast při plnění ve výši 15 %. Svaz požádal o částku 1.200.000,-Kč při spoluúčasti 180.000,-Kč. Podmínkou obdržení žádosti bylo 

vypsání výběrového řízení a zároveň uzavření smlouvy s vítězem tohoto výběrového řízení. Náš svaz v těchto náležitostech 

spolupracoval s ČFKS (Česká federace koulových sportů), která si zažádala o dotaci v podobném projektu. Vítězem výběrového řízení 

pěti zúčastněných firem se stala firma Stride XL s.r.o.  s nabízenou částkou 1 197 900 Kč včetně DPH. Smlouvu s vítězem výběrového 

řízení, výsledky výběrového řízení a další náležitosti, jsme dle podmínek žádosti zaslali na NSA a čekali na rozhodnutí. Jsem moc rád, 

že se vše nakonec podařilo a dotaci jsme obdrželi. Od nového systému si slibuji větší příliv členů do ČMBS, ale také větší spolupráci se 

zástupci amatérských soutěžích pořádaných mimo náš svaz. V neposlední řadě snad i příliv mládeže. 

 



 

 

 

Dotace Podpora spolků svazového charakteru 2. kolo 

Každoročně žádáme také o dotaci v programu: “Podpora spolků svazového charakteru“, který je nástupcem dotací podpora 

Organizace sportu, podpora REPRE a podpora Talentované mládeže. Bohužel již druhý rok, díky skryté „prioritizaci“ státního úředníka 

pana Labašty, náš svaz prý „nesplňuje“ podmínky oprávněného žadatele této dotace. Přeloženo do nám srozumitelného jazyku, 

nejsme sportovní svaz. Tento osud nepostihl pouze nás, ale i dalších cca 30 svazů. Pro některé z nich bylo toto rozhodnutí likvidační, 

pro další, v tomto případě i pro nás, se již druhým rokem vypisuje 2.kolo tohoto programu. Jak jistě víte, náš svaz proti těmto 

diskriminujícím podmínkám podal prostřednictvím právníka ČUS JUDr. Daniela Viduny „Správní žalobu“ a to jak pro rok 2022 tak i 

v těchto dnech připravovanou pro rok 2023. Dva svazy, které podaly stejnou žalobu, již své spory s NSA vyhrály. 

Nicméně zpátky k 2.kolu žádosti dotace pro rok 2023. V tuto chvíli již máme usnesení: „Rozhodnutí o poskytnutí dotace 2.kolo 

2023“ ve výši 2.227.969,-Kč. Finanční prostředky jsme obdrželi na svazový účet a VV ČMBS na svém jednání připraví rozpočet pro rok 

2023 a prostředky budou dle něj převedeny na účty sekcí.  

 

 

Prioritizace sportu 

Jak jsem již psal výše, skrytě probíhala „prioritizace“ sportu, se zjevnou snahou zredukovat počet podporovaných sportovních 

organizací z NSA. V červnu tohoto roku proběhl seminář NSA, na kterém představitele NSA představili základní čtyři pilíře pro 

prioritizaci sportu. Je k vidění na stránkách NSA, takže nebudu podrobně popisovat. Zmíním se však o diskuzi na tomto semináři, ve 

které bylo hned poukázáno na jisté netransparentní kroky v těchto návrzích. Hlavně to, že nebude zveřejňováno pořadí v jednotlivých 

skupinách, takže nikdo nebude vědět jestli a kdy se z jedné skupiny může sport posunout do lepší. Tzn. Jestli jsem třicátý první nebo 

třeba padesátý devátý. Tedy prvním od postupu nebo prvním od sestupu. Také splněné podmínky ze všech čtyř pilířů u jednotlivých 

svazů nebudou poskytnuty k porovnání. Takže například nebudeme vědět jak si s popularitou stojí například billiard a třeba 

lukostřelba. Také bylo oznámeno, že žebříček popularity jednotlivých sportů, který anketově nechala zpracovat NSA v  roce 2021 se 

zde nepoužije. Škoda, protože v oblíbenost  jsme jako sport, okupovali přední příčky a to třeba i na úkor fotbalu. No zřejmě se 

takovýto žebříček nehodil. Původní záměr byl, že NSA rozešle během léta dotazníky na všechny svazy a pro žádosti na rok 2024 se již 

žebříčkové pořadí sportů, tedy prioritizace projeví. Bohužel k dnešnímu dni jsem nezaznamenal v tomto směru žádnou činnost. Bude 

tedy potřeba vyčkati dnů příštích a věřit tomu, že se nám podaří do jednoho ze čtyř podporovaných „košů“ proklouznou. 

Nejmenovaný představitel velkého neolympijského sportu se se mnou vsadil o lahev šampaňského, že jako svaz budeme ve 

třetím koši, zatímco já jsem nás řadil do čtvrtého (podporovaného), nebo do pátého(nepodporovaného) koše. Určitě tušíte, že tuto 

sázku rád prohraji. 

 

Jak dál 

Je toho hodně co potřebujeme posunout a zlepšit. V první řadě potřebujeme zlepšit situaci ve školení rozhodčích (kde již velmi 

dobrý základ nastavila sekce karambol) ale zejména ve školení trenérů. VV již podniká první kroky. Dále potřebujeme stabilní 

celostátní soutěž mládeže. Také zde VV očekává v nejbližší době návrhy na řešení. Potřebujeme zkvalitnit činnost regionů. Nastavit 

jednotná pravidla pro reprezentaci (zejména reprezentační smlouvy). Díky novému výsledkovému servisu se pokusit nastartovat 

projekt: “Dáme kulec“, který bychom chtěli zpropagovat na Olympijském festivalu 2023 v Mostě. No a v neposlední řadě pracovat na 

filozofii, že jsme jeden svaz. Těchto pár bodů lze rozhodně brát jako potřebné krátkodobé cíle.  

František Nejedlo – prezident ČMBS 


